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Voorwoord
Geachte lezer, 

Voor u ligt de eerste Impressie van 2022. Hij is er wat eerder dan we meestal doen, 
we willen hem 4 weken voor de Gemeenteraadsverkiezingen van 16-3 uit laten 
komen. Uiteraard is er een kort en duidelijk Fractienieuws. Dit nummer staat vooral 
in het teken van die verkiezingen, met onder andere een bijdrage van de Campagne 
commissie, Steef’s Ei gaat er ook over en Fons heeft voor ons op een rij gezet wat er 
in de afgelopen 4 jaar deelname aan het College bereikt is. Als je dat leest heb je 
genoeg reden om GroenLinks aan minimaal 5 zetels te helpen. Linda heeft haar 
laatste bijdrage geleverd over “het sociaal domein”, ditmaal over jongeren in 
Voorschoten. Wim Burggraaff tekende weer een cartoon, met huisvesting als 
onderwerp. Redactielid Gert Both gaat naar Friesland verhuizen: hij keek terug op 
zijn lange carrière in de Voorschotense politiek met de vraag of de idealen nog 
steeds dezelfde zijn. Tot slot bekeek Fons de Huizingalezing van vorig jaar, en 
schrijft er over: Klimaat en preferendum. 

Kortom, weer leesvoer voor wie meer wil weten over de politiek(in Voorschoten). 
Veel leesplezier en tot eind juni. 

Namens de redactie, 

Michiel van Essen 
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Fractienieuws februari 2022 
Auteur: de fractie

Bestemmingsplan Huize Bijdorp 
De raad heeft op 16 december 
goedkeuring verleend aan een 
voorstel om aan Huize Bijdorp een 
andere bestemming te geven. Het 
klooster wordt herontwikkeld tot een 
woon- en verblijfplaats voor jong en 
oud en met zorg voor elkaar zoals dit 
past binnen de waarden van de 
congregatie Dominicanessen, en 
binnen het gemeentelijke en 
provinciale beleid. De 
herbestemming maakt het mogelijk 
om 80 zorgplaatsen en 107 
wooneenheden te ontwikkelen 
binnen het groene kader van de 
buitenplaats. Dit betekent een 
toename van 102 woningen, 60% 
sociaal en 28% vrije sector. Het 
voorstel werd unaniem aangenomen.

Transitievisie Warmte 1.0
Dit is de eerste transitievisie warmte 
van de gemeente Voorschoten. Het 
rijk heeft twee jaar geleden opdracht 
gegeven om voor het einde van 2021 
een dergelijke visie op te stellen. 
Deze opdracht komt voort uit het 
Klimaatakkoord. De visie schetst 
globaal hoe de gemeente ervoor kan 
zorgen dat er bij de verwarming van 

de huizen en andere gebouwen in 
Voorschoten in 2050 geen CO2 en 
andere broeikasgassen meer 
vrijkomen. Bedoeling is, dat we in 
ons dorp vanaf nu tot 2050 stap voor 
stap, wijk voor wijk, over kunnen 
stappen van verwarming op aardgas 
naar verwarming op duurzame 
warmtebronnen. En ook hoe we nu 
meteen de energievraag, en dus de 
CO2-uitstoot, kunnen verkleinen 
door te isoleren. Het visiedocument 
bevat o.m. een technisch-
economische analyse (over de 
mogelijkheden en beperkingen van 
de verschillende alternatieven voor 
verwarming), het participatieproces, 
waarin veel inwoners op 
verschillende manieren hebben 
meegedacht en meegedaan, en de 
visie over de route die tot 2050 
gevolgd moet worden om de transitie 
uit te voeren. De visie is door een 
grote meerderheid van de raad 
omarmd. 

Multifunctionele accommodatie 
In het vorige Fractienieuws meldden 
wij dat het voorstel om op de locatie 
van de bibliotheek een 
multifunctionele accommodatie 
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(MFA) te bouwen het niet gehaald 
heeft. De meerderheid van de raad 
vond, dat het voorstel niet goed 
genoeg was in relatie tot de 
investeringen en de kosten en dat er 
eerst een totaaloverzicht moet 
komen van de investeringen in de 
komende jaren om een betere 
afweging te kunnen maken. Dat 
overzicht zal worden aangeleverd bij 
de kadernota voor 2023. Ook ligt er 
dan een actualisatie van de nota 
schuldenbeheersing. Als de raad (in 
nieuwe samenstelling) zich daarover 
gebogen heeft, kan daarna besloten 
worden over de MFA. Voor de 
fractie had dit allemaal niet 
gehoeven, maar dat wisten jullie al. 

Starrenburg III
Het Beeldkwaliteitsplan voor 
Starrenburg III is door de raad 
vastgesteld. Dit plan fungeert als een 
toetsingskader voor de verdere 
ontwikkeling van Starrenburg III. 
Huizenprijzen 
De huizenprijzen zijn, zoals bekend, 
explosief gestegen. Nieuwe huizen 
bouwen tegen aanvaardbare prijzen 
is nauwelijks nog mogelijk. In de 
raad werden hierover twee moties 
aangenomen. De ene motie verzocht 
het college om in een brief bij de 
minister van Volkshuisvesting aan te 
dringen op beleid en financiering, 

zodat de gemeenten in staat worden
gesteld meer betaalbare woningen te 
laten bouwen. De andere motie 
vraagt het college in de loop van dit 
jaar een voorstel voor te leggen hoe 
de gemeente meer invloed kan 
uitoefenen op het type en de 
prijsklassen van de te bouwen 
woningen. 

Papierafval ophalen  
Met ingang van het nieuwe jaar 
wordt het papierafval bij de 
inwoners niet meer iedere twee maar 
iedere vier weken opgehaald. Voor 
de inwoners was dit een 
onaangename verrassing, en velen 
hebben gevraagd of dit kan worden 
teruggedraaid. De wijziging was een 
gevolg van het eind vorig jaar 
vastgestelde grondstoffenplan, maar 
een flankerende maatregel in dat 
plan, om iedereen een oud-papier-
bak aan te bieden, was door een 
meerderheid van de raad geschrapt. 
Resultaat: het scheiden van papier- 
en kartonafval werd moeilijker in 
plaats van makkelijker gemaakt. De 
fractie heeft het initiatief genomen 
voor een motie die het college 
opdraagt met een voorstel te komen 
waarmee de frequentie van papier 
inzamelen weer naar 1 x per 2 weken 
wordt gebracht. Vooruitlopend op 
dat voorstel wordt de opdracht alvast 
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uitgevoerd. De motie is unaniem 
aangenomen. 

Ambachts- en Baljuwhuis
Op 4 februari werd bekend, dat de 
verkoop van het AB-huis door de 
gemeente wordt ingetrokken. Als 
reden wordt opgegeven, dat in het 
verkoopproces publiekrechtelijke 
normen zijn geschonden. Er is 
aanleiding, aldus het persbericht van 
de gemeente, dat uitvoering van de 
koopovereenkomst met Boris Bayer 
Beheer B.V. niet overeenkomstig het 
gedane bod zal plaatsvinden. Omdat 
de gemeente een 
geheimhoudingsplicht heeft, kon er 
nog niet meer over gemeld worden; 
later horen we wellicht meer. Aan de 
raad zal gevraagd worden om zijn 
besluitvorming te herroepen. Hoe het 
nu verder moet is nog niet bekend. 
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Wat heeft GroenLinks in de afgelopen periode bereikt? 
Auteur: Fons Lemmens
 
Zo vlak voor de verkiezingen is het goed eens terug te kijken naar de afgelopen 
periode. Wat heeft GroenLinks bijgedragen aan het bestuur van ons dorp? Zijn er 
goede redenen GroenLinks weer mee te laten besturen? Een terugblik. 
 

Financiën weer op orde. 
In de collegeperiode 2014-2018 is een 
slecht financieel beheer gevoerd. De 
gemeente werd onder curatele van de 
provincie gesteld, er moesten 
bezuinigingen worden doorgevoerd, en 
één daarvan was de sluiting van het 
Cultureel Centrum. In de afgelopen 
periode, 2018-2022, zijn met het 
coalitieprogramma  "Duurzaam 
vooruitstrevend" allerlei maatregelen 
genomen om de financiële problemen 
op te lossen. We hebben nu weer een 
meerjarig sluitende begroting. 

Zwembad Het Wedde kon gelukkig 
behouden blijven. 
 
Een eigen ambtenarenapparaat werkt 
efficiënter. 
Voorschoten en Wassenaar hebben 
zeven jaren een gemeenschappelijk 
ambtenarenapparaat gehad: de 
Werkorganisatie Duivenvoorde. Dat 
bleek een moeizame en inefficiënte 
constructie. Er is nu weer een 
scheiding aangebracht: Voorschoten 
heeft weer zijn eigen ambtenaren en 
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daarmee weer de nodige bestuurlijke 
zelfstandigheid.

Burgerparticipatie leidt tot draagvlak 
voor maatregelen.
Er is meer succes geboekt op het punt 
van de burgerparticipatie. Daaronder 
moeten we verstaan een dialoog 
voeren met de inwoners en alle 
betrokken belangen tegen elkaar 
afwegen in de besluitvorming. Een 
recent voorbeeld is de aanpak van de 
warmtetransitie, waar honderden 
inwoners een bijdrage aan hebben 
geleverd. Zie hiervoor ook 
voorschoten.nl/Voorschoten-
aardgasvrij. 

De energietransitie ("van het gas af") 
wordt steeds concreter. 
Voorschoten heeft nu een 
Transitievisie Warmte", die richting 
geeft aan hoe het overstappen op 
andere warmtebronnen in de komende 
jaren zal verlopen. Het wordt een 
aanpak die niet voor het hele dorp 
hetzelfde is, maar is afgestemd op het 
type woningen en gebouwen. 
Burgerparticipatie heeft hier een vitale 
rol gespeeld. 

Grondstoffenplan: afval scheiden 
wordt lonend. 
Dit is een plan om de hoeveelheid 
restafval terug te dringen (de 

verwerking daarvan wordt immers 
steeds duurder) en afvalscheiding te 
stimuleren, zodat GFT, papier, glas, 
plastic, blik etc. hergebruikt kunnen 
worden. Afval scheiden wordt lonend. 

Betaalbare woningen in een 
natuurlijke omgeving.  

Op het Segaar/Arsenaal-terrein aan
de Leidseweg-Noord komen
natuurinclusief gebouwde
woningen, waarvan 50% in het
goedkope segment vallen.
Ook is groen licht gegeven voor de
bouw van woningen op het
Intratuin-terrein. Het percentage
sociale woningen is verhoogd van
15% naar 25%. Het noordelijke deel
van de Leidseweg-Noord wordt
autoluw.
Starrenburg 3 krijgt meer
middenkoop woningen dan
oorspronkelijk vastgelegd met de
ontwikkelaars.

Langjarig investeren in 
schoolgebouwen 
Er wordt geïnvesteerd in vervangende 
nieuwbouw van drie verouderde 
schoolgebouwen: de Nuts basisschool, 
de Fortgensschool en de
Emmausschool, en in de
verduurzaming van alle 
schoolgebouwen. De nieuwbouw van 
de Fortgensschool staat in de steigers. 
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Fietsveiligheid is verbeterd 
Er zijn 11 actiepunten afgesproken, 
waaronder een verbetering van de 
voorlichting op scholen, deelname aan 
regionale 
verkeersveiligheidscampagnes, 
markeringen en aanwijzingen op 
fietspaden, riskante obstakels op 
fietspaden verwijderen, en waar nodig 
de gladheidsbestrijding verbeteren. 
Voorschoten is nu één van de veiligste 
plaatsen om te fietsen. 
 
Afvoer van regenwater 
Om overbelasting van het riool te 
voorkomen is in een verordening 
vastgelegd dat bij nieuwbouw van 
woningen en bedrijfspanden 
voorzieningen moeten worden 
aangebracht om regenwater vast te 
houden en tijdelijk te bewaren. De 
eigenaren worden verantwoordelijk 
voor de afvoer van regenwater. 
 
Riooloverstorten worden gesloten 
Er komt eind 2022, of anders in 2023, 
één grote overstort bij de 
Hooghkamerbrug. Dan kunnen alle 43 
overstorten in het dorp gesloten 
worden. 
 
Schuldhulpverlening op een nieuwe 
leest geschoeid 
Er is een nieuw beleid voor 
schuldhulpverlening vastgesteld, 

waarmee bereikt moet worden dat 
meer inwoners blijvend schuldenvrij 
zijn. Er is nu meer aandacht voor het 
vroegtijdig signaleren van 
betaalproblemen en voor schuldhulp 
voor ondernemers. 
 
De jeugdzorg wordt én beter én 
minder kostbaar 
Er ligt een pakket van maatregelen om 
de kostenstijging in de Jeugdzorg af te 
remmen. Enerzijds maatregelen om 
kosten te besparen, anderzijds 
maatregelen voor 
kwaliteitsverbetering. Vooral het 
voorkomen van overbodige hulp 
draagt bij aan de kwaliteit van de 
Jeugdhulp. 
 
Sportcoördinator 
Er is een sportakkoord gesloten met 
maatschappelijke partners uit de 
sectoren sport, onderwijs, gezondheid 
en welzijn om sporten en bewegen, en 
daarmee de gezondheid van de 
inwoners, te bevorderen. De 
coördinatie van de uitvoering is bij 
Voorschoten Voor Elkaar belegd. 
 
Stimulans om 
duurzaamheidsmaatregelen te nemen 
Woningeigenaren hebben nu de 
mogelijkheid om geld te lenen voor het 
isoleren van hun woningen, 
zonnepanelen te installeren of andere 
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duurzaamheidsmaatregelen te nemen. 
Daarnaast zijn vouchers verstrekt van 
max. €70 voor kleine verbeteringen in 
de woning waarmee energie kan 
worden bespaard.

Klanten van de Voedselbank kregen 
een waardebon van €100
Huishoudens die klant zijn van de 
Voedselbank ontvingen in december 
2021 een breed inwisselbare 
waardebon van €100. Een extra 
ondersteuning vanwege de alsmaar 
stijgende energieprijzen en kosten van 
levensonderhoud. 

Gratis sneltesten voor de minima 
Inwoners en gezinnen met een 
minimuminkomen krijgen sneltesten 
voor covid gratis aangeboden. 

En nog veel meer 
Er zijn nog veel meer maatregelen 
waar GroenLinks aan heeft 
bijgedragen: er worden extra bomen 
bijgeplant, er is meer zorg voor 
biodiversiteit in het maaibeleid, 
Voorschoten is fairtrade-gemeente 
geworden, de Kinderboerderij blijft 
behouden, er is nu een verbod op het 
oplaten van heliumballonnen, de 
regionale dierenambulance wordt nu 
financieel gesteund, en er is weer een 
busverbinding met Wassenaar. Dus ja: 
GroenLinks heeft in de afgelopen 
periode actief en op veel fronten 
bijgedragen aan het verbeteren van het 
leven in Voorschoten en we zijn er 
klaar voor dat in de komende periode 
te blijven doen.
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Idealen van vroeger achterhaald of nog dezelfde? 
Auteur: Gert Both 
 
Precies 40 jaar geleden kwam ik in 
de gemeenteraad. De PvdA/PPR-
combinatie volgde de PPV op. D66 
verliet de progressieve 
samenwerking, omdat het landelijke 
succes plaatselijk herhaald moest 
worden. Jan Aikens trad aan en 
betoonde zich een raadslid met 
humor, een scherpe tong en echte 
hofnarkwaliteiten.  
De afsplitsing kostte weliswaar geen 
zetels, D66 had er 1 en wij 3, maar 
in het college werd onze invloed 
natuurlijk wel nog kleiner. VVD (8) 
en CDA (7) domineerden. Jan van 
Leeuwen mocht als jongste en 
‘kleinste’ wethouder vechten om de 
kruimels. 

Vier jaar later in 1986, werd het 
CDA de grootste (7) en vormde weer 
een college met VVD (6) en 
PvdA/PPR (4). De verhoudingen in 
het college werden niet veel anders. 
De twee routiniers Van Dalen en 
Marselis werden nu vergezeld door 
ook een oudere heer, Johan Visser, 
en die was niet zo’n vechter. In de 
fractie werkte ik prima samen met 
Mieke Breunesse en Rob de Vries. 

 
 
Groeigemeente 

Belangrijk voor de vergelijking 
tussen toen en nu is om te bedenken 
dat het dorp in een heel andere 
ontwikkelingsfase verkeerde. We 
waren in de jaren tachtig een echte 
groeigemeente. Altijd stonden er 
bouwkranen en er werd ook in de 
raad altijd over bouwplannen, 
verkeersoplossingen en projecten in 
de gebouwde omgeving besloten. 
Sindsdien is de politieke agenda 
behoorlijk veranderd. 
Bijdorp werd tussen 82 en 90 
gebouwd, het eerste stukje 
Starrenburg kwam er net aan en in 
Noord-Hofland was nog geen 
winkelcentrum, nog geen 
scholencomplex en nog geen 
vrouwenbuurt. 
In de raad stonden wij als linkse 
fractie altijd pal voor het realiseren 
van voldoende sociale 



huurwoningen. Om het contingent 
dat jaarlijks ter beschikking kwam te
realiseren zochten we naar elk kansje 
en met projectontwikkelaars werden 
scherpe afspraken gemaakt en
bewaakt over de maximale huur voor 
de woningen bij oplevering. Wij 
tuigden een compleet 
raadsonderzoek op om te
onderzoeken waarom Niersman de
kostenraming van de appartementen 
aan de Sixlaan dik overschreed. Er 
kwam een leerlingbouwproject aan 
het Van Dulmplein en de ‘Hat-jes’ 
verrezen langs de Adm. de 
Ruyter . Ook voor de
differentiatie en kwaliteit van te 
bouwen woningen maakten we ons 
sterk: appartementen voor ouderen 
in het centrum (Merelhof, Wagenerf
en Molenlaan/0ranjeboomstraat),
bevordering van houtskeletbouw. 
Johan Visser heeft daar nog een
reisje voor naar Zweden gemaakt. 
De Van Osnabruggelaan was het 
resultaat, maar daar is het volgens 
mij bij gebleven. De gemeente ging 
er eigenlijk niet over en het
interesseerde bouwers en de andere 
fracties niet. 

Het werd steeds meer de tijd van de 
privatisering en het geloof in de vrije 
markt. Als onze opvolgers al enige 
bevoegdheid hadden, bemoeiden ze
12

zich nauwelijks meer met sociaal 
bouwen en kwaliteit. Met Woonzorg 
werden geen afspraken meer 
gemaakt en projectontwikkelaars 
kregen vrij spel. Op hun verzoek 
werd het percentage sociale huur in 
nieuwbouwplannen van 30% terug 
gebracht naar 15%. Ik hoor de 
wethoudster van ONS nog zeggen, 
‘arme mensen moet Leiden maar 
opvangen’.

De achterban bedienen 

Eigenlijk maakten wij ons vooral 
druk om het lokaal bestuur 
fatsoenlijker te maken! Er heerste 
een cliëntismecultuur van 
wethouders die voor hun eigen 
achterbannen zoveel mogelijk 
probeerden binnen te halen. 
Inhoudelijk debat was er wel, maar 
leidde tot niets. Burgemeester 
Cannegieter merkte bij mijn afscheid 
op dat ik ‘zo serieus’ was en ‘weinig 
oog had voor het spel dat de politiek 
toch eigenlijk is’.  Het eerste klopte 
wel, het ergerde me, dat mensen 
onze verhalen goed vonden maar er 
‘niets mee konden’. Bij de jaarlijkse
prioriteitendiscussies was het 
handjeklap tussen VVD en CDA en 
dus ging het geld naar autoverkeer, 
parkeren en voorzieningen voor 
winkels en bedrijven èn naar 
gesubsidieerde clubs op zorg -en 
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sportgebied. Ik heb eens gepleit voor 
een vrij liggend fietspad tegenover 
het gemeentehuis en een beveiligde 
oversteek voor schoolkinderen bij 
het winkelcentrum in Noord-
Hofland. Toen het geld toch naar 
verlichting voor het sportcomplex 
ging, riep ik uit dat de inwoners nu 
konden weten aan wie het 
eerstvolgende ongeluk met een 
schoolkind of een fietser te danken 
zou zijn. Woest waren ze, maar het 
veranderde niet. Zoiets werd dan een 
half jaar later op voorstel van het 
CDA tussen neus en lippen toch nog 
gerealiseerd als er een potje was 
gevonden. 
 

 
 
Een vervelend bijeffect van deze 
cultuur was, dat een actiegroep of 
een organisatie die iets wilde er goed 
aan deed zich te richten tot de  
partijen die de macht hadden. Wij 
merkten dat men beducht was om 
zich met ons te verbinden, want dan 
namen de kansen direct af. Zo ging 
het bijv. met de wereldwinkel die 
zijn ruimte kwijt raakte toen het 

AenB-huis gerestaureerd ging 
worden. Met moeite kon er tijdelijk 
een caravan op het Churchillplein 
komen. Ik heb de indruk dat dat vele 
jaren later vaak nog steeds zo is. En 
zo is er meer dat niet veranderd is. 
Toen kregen Niersman en Van der 
Valk al alles gedaan en dat lijkt nog 
steeds het geval. 

Reageren of actief beleid maken 

Op het gebied van bouwen en wonen 
werd de gemeente steeds passiever. 
Aanvragen van ontwikkelaars en 
bouwers werden getoetst aan de 
globale bestemmingsplannen, die 
vaak juist werden aangepast aan de 
ingediende plannen. Op andere 
gebieden stonden we voor een 
vergelijkbare ideologische 
tegenstelling. Wij wilden problemen 
in het dorp aanpakken en dingen in 
een gewenste richting sturen. De 
twee andere coalitiepartijen vonden 
dat helemaal de taak niet van de 
gemeente. Het centrum autovrij 
maken om een prettiger leefklimaat 
te scheppen? Nee hoor, de 
middenstand vraagt daar helemaal 
niet om en dus gebeurt het niet. 
Clubs moeten zich organiseren, 
steun mobiliseren en dan komt de 
gemeente over de brug met het 
gevraagde geld voor huisvesting of 
faciliteiten. Wie zich niet kan 
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organiseren heeft pech en wordt niet 
gezien. Toen jongerencentrum de 
Lindehoeve afbrandde was die bron 
van overlast mooi opgelost en de 
meerderheid piekerde er niet over 
om het weer op te bouwen. Tegelijk 
was er her en der wel vraag van 
clubs en groepjes om accommodatie 
in de buurten en zo ontstonden de 
drie buurthuizen Alettahof, BBB en -
iets moeizamer- buurthuis Vlietwijk. 
Wij vonden dat die personele 
ondersteuning moesten krijgen om 
bewoners te activeren  en te 
betrekken, maar die kwam er niet. 
De vrijwilligers moesten zelf de 
huizen beheren en zo werden het 
zalencentra zonder ambitie. Wie niet 
bij een clubje hoort heeft er niets te 
zoeken. En als er weinig clubs zijn, 
zoals in de Vlietwijk, dan gebeurt er 
ook niks. Na veel discussie werd dan 
toch een uitzondering gemaakt voor 
de jeugd, die zich immers niet gauw 
zelf organiseert maar daar hulp bij 
nodig heeft. Er werden twee 
formatieplaatsen jongerenwerk 
ingesteld. Probleem was vervolgens 
hoe de jongerenactiviteiten in de 
buurthuizen ingepast moesten 
worden. 

Klaverjassen, dansen en lessen Frans 
hadden ‘vaste’ rechten en de 
vrijwillige bestuurders vonden de 

‘jongerendisco’ op vrijdagavond 
maar lastig. 

Jongerenwerkers zijn er nog steeds, 
maar in de buurthuizen gebeurt al 
lang weinig of niets meer voor de  
jeugd, terwijl pogingen om alsnog  
kleinschalige aparte jongerenruimten 
te creëren (Basement onder het 
gemeentehuis en de Groene Kikker) 
op allerlei verzet stuitten en maar 
kortstondig draaiden. Gelukkig zijn 
er wel een paar sportverenigingen 
die zich voor jongeren inspannen, 
ook als die iets meer of anders willen 
dan aan sport doen. Jeugdzorg 
ontfermt zich over de anderen. 

Was het vroeger beter? 

Nee het was niet beter. De dynamiek 
was groter, maar dat is in een 
ontwikkelingsgemeente altijd zo.
Geleidelijk werd Voorschoten een 
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beheergemeente, waar niet veel 
nieuwe woningen en voorzieningen 
meer werden gerealiseerd. Maar die 
dynamiek had een schaduwkant. Het 
waren mensen die het deden en veel 
was persoonlijk maatwerk, steeds
‘beleid’, maar dat werd gezien als 
‘zeuren’, het ging immers om 
daadkracht. Er was een ambtenaar 
voor sport, een voor cultuur, voor 
onderwijs, voor groen en voor 

verkeer. Die deden allemaal 
jarenlang hun eigen ding. Iedereen 
wist bij wie je moest zijn om iets te 
regelen. Als wij om een beleidsnota 
vroegen met algemene regels en 
openbare criteria, dan kwam die er 
niet. Dat konden ze ook helemaal 
niet. In die zin is de gemeente nu 
minder dichtbij, maar wel 
professioneler geworden, gelukkig. 



Gemeenteraadsverkiezingen, ze staan
weer voor de deur. De leukste 
verkiezingen die er zijn, wat mij
betreft. Ze staan veel dichterbij je, dan
andere. De verkiezingen van 1982 en 
1990 staan me nog helder voor de 
geest. De spanning, de lol in de
campagne, de… (“Ja, ja, Opa Steef, 
nou weten we het wel”)

Voor zover ik weet doen er dit jaar 7
partijen mee in Voorschoten. Extreem
rechts ziet geen been in Voorschoten,
geen Partij voor de Dieren, geen
VOLT, geen ouderenpartijen, maar
gewoon de “degelijke” 6 partijen. En 
één lokale.

Hoe zouden de partijen het gaan
doen? De SP wordt al 8 jaar lang door 
Erik Maassen in zijn eentje 
vertegenwoordigd in de Raad. Ik leef
met hem mee, ik heb dat zelf ook
meegemaakt, lang geleden. Enerzijds
is dat best leuk, je moet je overal mee 
bezig houden en weet dus ook van
alles wel wat, maar het is ook best 
vermoeiend. Ik was dan ook blij dat
we vanaf 1998 met zijn tweeën waren. 
Dat gun ik Erik dan ook van harte. De
peilingen zijn echter niet onverdeeld

De PvdA zit in dezelfde positie. Ook 
de PvdA bestaat al 8 jaar uit een
eenmansfractie. Een tweede zetel zit er
denk ik niet in, dan moet de PvdA 
bijna wee keer zo groot worden als in
2018.

Het CDA zit (landelijk) in een vrije 
val. De eens zo almachtige partij valt
diep. Ik denk niet dat het CDA in
Voorschoten zetels gaat winnen.

O.N.S. is gelukkig gestopt. Deze partij
zal in de geschiedenis te boek komen
te staan als de partij die Voorschoten 
bijna heeft doen ophouden te bestaan. 
(Financieel wanbeleid)

D66 doet het in de Leidse regio (dus
ook in Voorschoten) bijna altijd goed.
Het meeregeren is echter vaak funest
voor de partij. Ik denk dat ze blij
mogen zijn, met het behoud van de
drie zetels. 
GroenLinks. Heeft er voor gezorgd dat 
Voorschoten de afgelopen vier jaar 
iets groener en iets linkser is 
geworden. GL is hard nodig in het
Voorschotens bestuur om de
marktwerking in zorg, het sociaal
domein, de woningbouw en
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-verdeling en de vernietiging van
natuur en milieu tegen te gaan. Een 
vijfde zetel zit er in. 

 De VVD is een verhaal apart. Ik wou 
gaan zeggen dat het in Voorschoten 
altijd wel goed gaat en dat hoewel de 
peilingen een klein dipje vertonen ze 
toch wel de grootste zullen blijven.  
Maar ik heb een scoop van jewelste 
ontdekt. Of beter, ik ben op het spoor 
gezet van een enorm politiek 
schandaal binnen de VVD. Als dat 
onder de stemmers in Voorschoten 
bekend wordt, kan het niet anders of er 
blijft niets over van de VVD. 
Ik werd er op geattendeerd door één 
van mijn contacten op het 
gemeentehuis. Deze kwam tot mijn 
verbazing met een naamloos 
manuscript: een verzameling aan 
elkaar geniete vergaderstukken, 
notulen en VVD-plannen: de De-
Pauw-Papers zou ik ze kunnen 
noemen. “Steef”, zei hij, “ik geef ze 
aan jou. Ik weet dat jij en jouw partij 
er wat goeds mee kunnen doen. Redt 
ons mooie Voorschoten.”

Het begint in 2006. Tot hun totale 
verbazing werd de VVD buiten het 
college gehouden. Door een z.g. 
grootmoedig gebaar van de VVD-
onderhandelaar (“laat de drie winnaars 
het maar proberen”) begonnen CDA, 

PvdA en GL met onderhandelen en 
kwamen al snel tot overeenstemming 
in het meest linkse college ooit in 
Voorschoten. Nooit had de VVD 
bedacht dat deze nachtmerrie (voor 
hen) uit zou komen. “Havanna aan de 
Vliet!” werd al geroepen.

Toen is de VVD gaan nadenken en 
konkelfoezen wat te doen. Hun 
grootste wens was dat Voorschoten en 
Wassenaar fuseren tot één groot 
(belasting)paradijs tussen twee 
goddeloze stadsgewesten. Geen stadse 
fratsen en stadse lasten (cultuur, 
armoede, vluchtelingen, jeugdzorg, 
woningnood, mobiliteits-beperkingen 
voor de auto) in de grote welvarende 
en rijke villagemeente. Die problemen 
horen in Den Haag en Leiden.  

Maar ja, dat krijg je niet zomaar voor 
elkaar. In Voorschoten zal de VVD 
nooit de absolute meerderheid krijgen 
die daar voor nodig is. (In Wassenaar 
wel overigens, maar die was (in 2002) 
te klein om het Doel uit te kunnen 
voeren).  

Ze kwamen met een plan: ontevreden 
raadsleden van andere fracties werden 
gepusht en bestookt met onzin. (nu zou 
je dat fake-news noemen, maar dat 
bestond toen nog niet). Zó lang en 
hevig, dat zij begonnen te twijfelen 
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aan hun rol binnen de eigen fractie. Zij 
richtten een eigen fractie op. De VVD 
parachuteerde daar wat z.g. ontevreden 
VVD’ers bij en voilà. Een tweede 
VVD was ontstaan.  

De absolute meerderheid van de VVD 
in twee gedaanten (een soort Cerberus 
met twee koppen) was daar (2010); 
niets stond de opheffing van 
Voorschoten door een fusie met 
Wassenaar nog in de weg. 

We weten ondertussen hoe dat is 
afgelopen. Door stevige oppositie 
o.l.v. GroenLinks (en ook doordat in
Wassenaar de VVD “afsplitsing” ècht 
ruzie met de VVD kreeg) zijn de 
onzalige fusieplannen definitief 
verleden tijd. De financiële lasten 
zullen weliswaar nog jaren op de 
schouders van de Voorschotense 
burger drukken, maar Voorschoten en 
Wassenaar bleven zelfstandig, elk 
binnen hun eigen stadsregio. 

Definitief? Ik weet het niet. Als we 
kijken wat er de laatste vier jaar 
gebeurd is en nog steeds gebeurt… 
Weer zijn er de afgelopen raadsperiode 

ontevreden raadsleden voor zichzelf 
begonnen. Weer zijn er (ex)-VVD’ers 
die bij hen geïnfiltreerd zijn. Weer 
doet er een aan de VVD gelinkte 
lokale partij mee. Weer is het doel de 
fusie met Wassenaar. En ik verzin dit 
niet, het staat letterlijk in de De-Pauw-
Papers:  

“Een stabiele, grote, rijke en ruim opgezette 
gemeente los van de Haagsche of Leidsche 
regio is gewenst en noodzakelijk” (pagina 1, 3e

alinea). “…één of meerdere (kandidaats) 
raadsleden mengen zich (ogenschijnlijk uit 
onvrede over hun rol binnen de VVD) in de 
kandidatenstrijd van de betreffende nieuwe 
fractie” (pag. 13 derde regel van boven) en “Op 
zoek gegaan moet worden naar oud-leden die 
ons gedachtegoed nog wel (willen) 
uitdragen” (pag. 14 halverwege).

Het is duidelijk. Als de nieuwe raad is 
benoemd nemen de geparachuteerde 
(ex)VVD’ers de macht over binnen de 
niet zo Sterke Lokale partij en de strijd 
om het voortbestaan van een 
zelfstandig Voorschoten begint van 
voren af aan:  
Voorschoten Let op Uw Saeck!





Wim Burggraaff 



Klimaat en preferendum 
De Huizinga-lezing van David van Reybrouck 

Auteur: Fons Lemmens 

Op 12 december jl. werd in de 
Pieterskerk in Leiden de 50e 
Huizinga-lezing uitgesproken door 
David van Reybrouck. Hij ging in
op, wat hij noemde, de 
klimaatopwarming en op wat 
burgers kunnen doen om het tij te
keren. Hij begon met nog eens te
benadrukken hoe ernstig de situatie 
is. Ieder jaar sterven tegen de 55.000 
planten- en diersoorten uit. De aarde 
warmt razendsnel op en dat wordt 
veroorzaakt door de mens. Gletsjers 
worden alsmaar kleiner, de 
zeespiegel stijgt snel, de CO2-
concentratie is nog nooit zo hoog 
geweest. “We staan in Europa aan de 
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vooravond van een globale 
klimaatcrisis die in korte tijd grote 
delen van het leven op aarde zal 
aantasten of zelfs onmogelijk 
maken”, aldus van Reybrouck. En 
hij vervolgt: 

“De mensheid palmt de komende 
eeuw in met dezelfde 
meedogenloosheid, hebzucht en 
kortzichtigheid waarmee in vroeger 
tijden werelddelen werden 
toegeëigend. Kolonialisme is niet 
langer iets territoriaals, maar iets 
temporeels geworden. Wij gedragen 
ons als de kolonisatoren van de 
toekomstige generaties. Wij 



ontnemen hen hun vrijheid, hun 
gezondheid, misschien zelfs hun 
leven. Wij doen alsof zij er niet zijn, 
alsof hun land het onze is, alsof wij 
daar zomaar mogen graaien in de 
voorradige grondstoffen, drinkbaar
water, vruchtbare grond, gezonde 
lucht, en we denken er niet aan dat 
zij die grondstoffen ook nodig zullen 
hebben. Kortom: wij plunderen onze 
kleinkinderen, bestelen onze 
kinderen, wij vergiftigen ons 
kroost”.

En ook nu al ondervinden we de 
gevolgen: bosbranden, 
overstromingen, waterschaarste. 

Daar komt bij dat de 
klimaatopwarming vooral wordt 
veroorzaakt door de rijke landen, en
de gevolgen worden vooral gevoeld 
in de armste landen. Er wordt veel
gediscussieerd over het kolonialisme 
van het verleden, maar het zou meer
moeten gaan over het koloniseren 
van de toekomst.
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We moeten de wereldwijde 
solidariteit heruitvinden, betoogt 
Van Reybrouck, we moeten de wil 
en de moed hebben om samen 
vooruit te gaan. In de woorden van 
de Dalai Lama: bouwen aan 
universele verantwoordelijkheid. 
Daar ligt de sleutel tot herstel. 

In internationale fora laten landen 
het eigenbelang altijd voorgaan. 
Landen vragen zich altijd af: hoe 
kunnen we dit straks aan het 
thuisfront uitleggen. Ze hebben 
schrik voor de achterban die een 
compromis niet ziet zitten. Daarom 
is er na 70 jaar klimaatwetenschap 
nog steeds een enorme kloof tussen 
wat experts weten en wat politici 
doen. Dan kun je twee dingen doen: 
de maatregelen afzwakken, of de
achterban bij het beleid betrekken. 
Dat laatste is veelbelovender. Recent 
baanbrekend onderzoek van twee 
jonge hoogleraren heeft aangetoond, 
dat ambitieus klimaatbeleid veel 
sneller tot stand kan worden 
gebracht, als je de burger erbij 
betrekt. De burger is dan geen 
passieve toeschouwer, maar een 
actieve speler. De kloof tussen wat 
de wetenschap weet en de politiek 
verzuimt kan het beste gedicht 
worden door wat de burger beslist. 



Van Reybrouck presenteert 
vervolgens vier methoden om 
burgers een grotere betrokkenheid te 
geven bij het klimaatbeleid. Als 
eerste noemt hij het burgerberaad 
gevolgd door een preferendum. Een 
groep van uitgelote burgers gaat een 
aantal maanden met elkaar in 
gesprek over het klimaatprobleem en 
doet voorstellen voor een oplossing. 
De aanbevelingen van het 
burgerberaad worden voorgelegd aan 
de bevolking in de vorm van een 
preferendum. Dat is niet ja of nee 
zeggen op een door de politiek 
geformuleerde vraag, zoals bij een 
referendum, maar de burgers mogen 
de voorstellen evalueren die 
medeburgers hebben opgesteld.  

De overheid handelt vervolgens naar 
de uitkomst van het preferendum. 
Het preferendum is een goed middel 
om individuele voorkeuren te
bundelen tot collectieve prioriteiten. 
Zo ontdek je het maatschappelijk 
draagvlak van maatregelen, aldus 
van Reybrouck.
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De twee methode die van Reybrouck 
noemt is de global assembly. Dat is 
eveneens een burgerberaad en een 
preferendum, maar dan mondiaal. 
Wat nu internationaal plaatsvindt is 
een dialoog tussen staten. Er bestaat 
geen plek waar de wereldbevolking 
als wereldbevolking kan spreken. 
We hebben geen forum om samen te 
spreken over onze aarde. Maar het is 
denkbaar en uitvoerbaar om een 
wereldwijd samengestelde groep 
mensen over het CO2-vraagstuk 
ideeën en meningen te laten 
uitwisselen en de resultaten daarvan 
aan de jaarlijkse Algemene 
Vergadering van de Verenigde 
Naties aan te bieden. Dan zouden wij 
de stem van de wereld horen. 

De derde methode is een systeem 
van "carbon credits" of carbo's. 
Iedereen boven de 18 jaar krijgt van 
de overheid een bepaalde 
hoeveelheid carbo's, die op je 
smartphone komen te staan. Die 
gebruik je als je fossiele 
brandstoffen koopt, bijv. als je 
benzine tankt of je gas- en 
elektriciteit betaalt. Naast het bedrag 
in euro's betaal je dan ook een 
bedrag in carbo's. Carbo's die je niet 
gebruikt kun je verkopen. Ze komen 
terecht op een virtuele marktplaats, 
waar de wet van vraag en aanbod 



geldt. Ook de overheid gooit flink 
veel eenheden op die markt. Op die 
markt moeten bedrijven en 
overheden hun carbonkredieten 
kopen, voor hen zijn er geen gratis 
carbo's. Zo worden ze gestimuleerd 
om zo min mogelijk fossiele 
brandstoffen te gebruiken. Een 
overheidsinstantie bepaalt hoeveel 
carbo's in omloop worden gebracht, 
als een soort centrale bank. Een 
dergelijk systeem werkt veel beter, 
zo betoogt van Reybrouck, dan een 
prijskaartje aan CO2-uitstoot 
hangen. 

De vierde methode is een vorm van
burgerlijke ongehoorzaamheid, een 
methode die van Reybrouck met
tegenzin bepleit. Onze overheden 
zijn de afgelopen jaren 
buitengewoon nalatig geweest in het 
beschermen van het leven van hun 
inwoners en het garanderen van een
leefbare toekomst. Een aantal 
westerse landen is door de 
rechtelijke macht veroordeeld voor 
hun tekortschietende beleid. Als 
onze staten blijven investeren in de 

fossiele sector, de luchtvaart, de 
scheepvaart en de agro-industrie 
blijven beschermen, als de overheid 
met ons belastinggeld de toekomst 
blijft koloniseren, moeten we ons 
gaan afvragen: kunnen wij dit nog 
wel blijven steunen? Willen wij de 
ondergang van de wereld nog wel 
blijven sponsoren? Hoeveel van ons 
belastinggeld financiert onze eigen 
vernietiging? Het moet mogelijk zijn 
dit percentage vast te stellen. Als 
blijkt dat 18% van de publieke 
middelen naar fossiel gaat, zouden 
burgers 18% van hun belastingen af 
kunnen trekken. Als steeds meer 
mensen hiertoe over zouden gaan, 
zou dit op den duur kunnen 
uitgroeien tot een verzetsbeweging. 
Maar, zo sluit Van Reybrouck zijn 
betoog af, hopelijk is dit niet nodig 
en krijgen we van onze overheid 
daadkrachtig bestuur en moedige 
politiek te zien. 

Tot zover Van Reybrouck. 

Ik heb zo mijn twijfels bij de 
preferendum-oplossing. Van 
Reybrouck brengt dit als hét middel 
om de burgers bij de oplossing van 
de klimaatproblematiek te betrekken. 
Hij gelooft er in, maar ik ben nog 
niet zo ver. We zouden zo'n 
preferendum eerst eens moeten 
uitproberen en achteraf moeten 



evalueren. Het lijkt mij bij uitstek 
een methode die je in de praktijk 
moet ontwikkelen, met vallen en 
opstaan, en leren van de gemaakte 

fouten. En over zijn vierde methode 
kan ik kort zijn: slecht idee. Niks 
voor mij. 



Namens de campagnecommissie 
Hoi GroenLinksers!

GroenLinks Voorschoten is het hele 
jaar door actief, maar uiteraard 
willen we ons in verkiezingstijd nog 
meer zichtbaar maken en bovenal
willen we iedereen goed informeren 
over ons verkiezingsprogramma. We 
hebben al een aantal activiteiten 
georganiseerd zoals de 
afvalrecycling-actie, de altijd 
terugkerende zwerfvuil opruimacties 
en het rondbrengen van de 
nieuwjaarskaart naar alle 
Voorschotenaren!
Deze laatste weken voor de 
verkiezingen gaan we ons nog 
intensiever inzetten om ons 
verkiezingsprogramma bij alle 
Voorschotenaren bekend te maken 
en we kunnen jullie hulp daarbij 
goed gebruiken. Om jullie alvast 
enthousiast te maken, hier onze 
plannen:

o Zat 26 februari: Huis-aan-
huizen, we gaan in tweetallen
langs huizen om het gesprek aan
te gaan en bieden naast een
zaailing/zaadbom onze
programmafolder aan (mits de
covid-voorschriften dit toelaten).

o Zat 5 maart: Zwerfafval
opruimen, we sluiten ons aan bij
de gemeenteactie.

o Zat 12 maart:
Verkiezingsmarkt, samen met

andere lokale partijen houden we 
een markt op het Treubplein 
waarbij we belangstellenden 
informeren en wellicht een leuke 
activiteit organiseren. 

o Eind februari: Reverse graffiti
aanbrengen. Door middel van het
selectief schrobben van
bijvoorbeeld een stoep, brengen
we een korte tekst aan.

o Begin maart: Programmafolder
rondbrengen met onze
speerpunten en kandidaten naar
heel Voorschoten.

o Verkiezingsweek 14-16 maart:
Flyeren/programmafolder
aanbieden op stations.

Laten we er samen een gezellige 
campagnetijd van maken en laten we 
Doen Wat Werkt! 
Wat kan jij doen om te helpen:
Hang de GroenLinks 
verkiezingsposter op je raam. En 
vind je het geen probleem om een 
rondje te lopen en daarbij wat 
programmafolders door de 
brievenbus te schuiven of vind je het 
juist leuk om het gesprek aan te gaan 
met andere Voorschotenaren, meld 
je bij mij en geef je voorkeur aan!

Jouw hulp is ontzettend welkom! Je 
kan je aanmelden bij mij: 
marieke@glvs.nl



Jongeren in Voorschoten 
Auteur: Linda van der Zwaan 

In dit vierde deel over het Sociaal 
Domein ga ik me verdiepen in
jongerenbeleid in Voorschoten. In 
vergelijking met andere gemeenten 
is het aantal meldingen van overlast 
veroorzaakt door jongeren een stuk 
hoger. Ik was benieuwd hoe 
belangrijk jongeren in Voorschoten 
zijn en bekeek de afgelopen drie 
coalitieakkoorden. En ik heb navraag 
gedaan bij Erik, een jongerenwerker.

Ruim 10 jaar geleden sloten de VVD 
en ONS Voorschoten een
coalitieakkoord (2010-2014) met de
titel ‘De Voorschotense maat: durf te 
kiezen’. Over jongeren stond het 
volgende: “Jongeren worden 
volwaardig betrokken bij de 
samenleving. De gemeente 
ondersteunt actief de organisatie die 
de maatschappelijke stages 
coördineert. Jongeren betrekken we
actief bij het opstellen en uitvoeren 
van het jongerenbeleid. Er zijn 
voldoende ontmoetingsplaatsen, 
waar jongeren elkaar ontmoeten, 
zich veilig voelen en waar zij geen
overlast bezorgen aan anderen. Ook 
wordt in overleg met de jongeren het
aantal ontspanningsmogelijkheden 
uitgebreid”.
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De ontmoetingsplek De Basement 
werd in 2013 gesloten als 
bezuinigingsmaatregel. In hetzelfde 
jaar werd een samenscholingsverbod 
opgelegd door de toenmalige 
burgemeester vanwege de overlast in 
het Berkhoutpark, maar er werd wel 
gezocht naar een ‘duurzame 
oplossing’. 

In het daarop volgende 
coalitieakkoord van ONS, VVD en 
CDA (2014 - 2018) werd geprobeerd 
om jongeren meer ‘naar buurthuizen 
en het verenigingsleven te leiden’. 
Subsidies zouden worden ingezet om 
de aansluiting tussen het 
jongerenwerk en de 
sportverenigingen te intensiveren. 
Het teerveldje werd in het leven 
geroepen als hangplek, maar algauw 
namen de klachten vanwege overlast 
toe. Uit de Veiligheidsanalyse 
(2019-2022) bleek dat er in 
Voorschoten drie keer zoveel 
melding van overlast werd gedaan 
dan in Oegstgeest. Verveling en het 
ontbreken van goede voorzieningen 
in het centrum werden als 
belangrijkste oorzaken genoemd.  
Het coalitieakkoord van VVD, D66 
en GL spreekt over een ‘seizoen 
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bestendige hangplek in overleg met 
jongeren realiseren. De wijkagenten 
en jeugd- en jongerenwerk gaan 
strenger optreden tegen overlast 
gevende jongeren.’ Recent is er een 
nieuwe hangplek gecreëerd, een 
zogeheten Jongeren 
Ontmoetingsplek. Vlakbij het 
station, achter het pompstation, 
mogen jongeren hangen in de ‘hoop 
dat er zo min mogelijk overlast is’.
Hoe denkt Erik over deze nieuwe 
JOP? En het lijkt alsof in 
Voorschoten jongeren vaak worden 
geassocieerd met overlast, ervaart hij 
dit ook zo?  
Reactie Voorschoten Voor Elkaar:
“Hoe belangrijk zijn jongeren in 

Voorschoten?”.
Jongeren staan ontzettend hoog op 
onze agenda in Voorschoten. Het feit 
dat Voorschoten Voor Elkaar een 

jongerenwerkteam heeft dat zeer 
actief en vol passie met de 
Voorschotense jongeren bezig is, 
geeft dat al aan. Wij als 
jongerenwerkers zorgen ervoor dat 
we sterk betrokken zijn bij lokale 
akkoorden zoals het 
Sportakkoord, maar zeker ook bij het 
preventieakkoord. Hierbij werken 
we met vele partijen samen om de 
jongeren in het zicht te houden. En 
daarnaast ook in beweging, weerbaar 
en gezond. Dit zal nog beter gaan nu 
we een jongerenactiviteitencentrum 
hebben (de Groene Kikker). Maar 
dat is slechts één van de 
voorwaarden om als jongerenwerk 
goed ons werk te kunnen doen. Aan 
al die voorwaarden wordt samen met 
onder andere de gemeente hard 
gewerkt. De jeugd moet immers een 
toekomst hebben in Voorschoten. 
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Maart 16 gemeenteraadsverkiezingen

26 ALV Buurthuis 
Alettahof 14.00 uur

* voor de meest actuele informatie over de campagne zoals starttijd, meld je aan
voor de app (met je telefoonnummer). Dat kan o.a. bij marijke@glvs.nl 

Als je geen mails krijgt van GroenLinks Voorschoten… 

Als je geen mails van ons krijgt dan heb je misschien  je mailadres niet 
opgegeven of er zit een fout in je vermelding in de landelijke administratie. 
Wij kunnen je niet bereiken via de mail. 

Je kunt hier alleen zelf verandering in aanbrengen. 
Dat kun je doen via www.groenlinks.nl en dan inloggen via ‘mijn groenlinks’. Daar 
kun je je mailadres controleren, veranderen en aangeven of je mails wilt 
ontvangen. 




